
Aktuálně z MAS Skutečsko, Košumbersko a Chrastecko, z.s.                        
 
 
Na šestém setkání valné hromady MAS SKCH její členové společně hodnotili úspěchy organizace. Mimo 
informací o nárůstu členské základy (7 nových členů) a volby nových zástupců do orgánů MAS se radostně 
bilancovalo jak počtem 12 vyhlášených výzev, tak prvními cca 7 miliony Kč na úspěšné žádosti, dalšími cca 
7 miliony na rozvoj kvality vzdělávání v tzv. šablonách-jedná se o úspěšné žádosti MŠ a ZŠ z území podané 
ve spolupráci s kanceláří MAS. Za rok 2018 k těmto číslům přibydou další desítky milionů.  
Přítomní byli informováni, že se v roce 2017 podařilo splatit všechny půjčky obcí (400 000 Kč) a že se 
rozpočet organizace naprosto stabilizoval (viz Výroční zpráva MASSKCH, z.as za r. 2017). Zaznělo také 
upřímné poděkování členům představenstva, výběrové komise a kontrolního výboru, neboť bez 
spolupráce, ochoty a zájmu o výsledky bychom nebyly mezi úspěšnými MAS tohoto období. 
Dále se hovořilo se o projektech MAS SKCH, ať už se jedná o úspěšně ukončený Místní akční plán rozvoje 
vzdělávání v ORP Chrudim, kdy kancelář MAS i v mezidobí čekání na MAP2 zajišťuje provoz webových 
stránek MAPORPCHRUDIM a také připravila realizaci aktivity Inkluze v praxi, která naplňuje poptávku 
pedagogů po metodické podpoře a odborné pomoci při správném nastavení plánu péče o dítě. O aktuálně 
probíhajícím projektu Plánování rozvoje sociálních služeb na území MASSKCH vás pravidelně informujeme. 
Horkou novinkou je příprava rozšíření výzev MAS o oblast OP Životní prostředí, kde bude v případě 
schválení dalšího programového rámce umožněna např. revitalizace parků, uličních stromořadí, alejí, 
veřejných zahrad a sadů, vznik biocenter, biokoridorů, či opatření na zpomalení povrchového odtoku vody, 
protierozní ochranu a adaptaci na změnu klimatu (travní pásy, průlehy, hrázky, terasy, svodné příkopy, 
obnova mezí, remízků, obnova či zakládání větrolamů…). Upřesněny byly podrobnosti k  připravovaným 
výzvám na komunitní centra, sociální bydlení, školy a vzdělávací zařízení a také o podzimní výzvě na 
podporu zaměstnanosti a spolupráci lokálních partnerů na trhu práce, která umožní např. rekvalifikace, 
další profesní vzdělávání, pracovní místa či zahájení podnikatelské činnosti nebo zavádění flexibilních 
forem zaměstnání. Hodně se mluvilo o podpoře spolků a neziskových organizací v území (výzva MAS Malý 
Leader) včetně sběru námětů na Malý Leader 2, o hledání finančních zdrojů na podporu jejich vybavení, o 
připravované spolupráci MASSKCH při tvorbě strategických rozvojových dokumentů obcí v území. 
Při příležitosti VH přítomní obdrželi 1. číslo infolistu MAS Chráníme svůj životní prostor s přehledem aktivit 
na r. 2018, všichni jej najdete na webu MAS, a příjemnou a optimistickou atmosféru podtrhovala 
ochutnávka výborných regionálních produktů - sýrů a klobás ZD Rosice. 
 
 

.  

Pravidelná měsíční setkání Odborného týmu byla tentokrát ve znamení otázek spojených s péčí o osoby se 

zdravotním postižením a péčí o děti, mládež a rodinu a také příprav na komunitní projednávání v obcích, 

kdy přítomní společně zformulovali přínos projektu pro každou zapojenou obec území MAS. Ten spočívá 

jak v aktuálním přehledu poskytovatelů a typů sociálních služeb včetně stanovení hlavních potřeb v obci, 

tak především v odborníky vypracovaném návrhu řešení (na 1-2 roky). S činností z profesionálů pracujících 

v sociální oblasti na našem území vás postupně seznamujeme a rádi bychom Vám zprostředkovali jejich 

http://www.maporpchrudim.cz/


zkušenosti a příběhy, se kterými se v každodenní práci setkávají. Tentokrát je to zkušenost s opakovaným 

výjezdem Rychlé záchranné služby, kdy Pečovatelská služba Luže volala v tentýž den pro stejného pacienta 

dvakrát rychlou záchrannou službu. Chceme tímto článkem upozornit na špatně nastavený systém v 

poskytování zdravotnické péče, v důsledku čehož jsou zbytečně blokovány vozy RZS. 

   V 6:50, při příchodu pečovatelek do zaměstnání, byl nalezen klient pečovatelské služby za 

vchodovými dveřmi. Dle jeho tvrzení zakopl již večer a následně spadl ze schodů. Byl silně podchlazený, 

oděný pouze do spodního prádla, a stěžoval si na bolest levé dolní končetiny. Na základě tohoto zjištění 

přivolaly pečovatelky v 6:58 rychlou záchrannou službu, která klienta převezla do chrudimské nemocnice 

na vyšetření. 

Ve 12:50 nemocnice telefonicky sdělila, že pacient byl vyšetřen a stabilizován, po zdravotní stránce je v 

pořádku a že se pouze nepostaví na nohy. Ošetřující lékařka nebyla srozuměna s fungováním pečovatelské 

služby, proto následovalo vysvětlování, co je pečovatelská služba vůbec za službu, jaká je zde pracovní 

doba a polemika o tom, že klient, který se nepostaví, se o sebe nepostará. Rozhovor byl ukončen příslibem 

paní doktorky, že se pokusí pacienta umístit na oddělení LDN, ale pouze v případě, že bude volné lůžko. V 

opačném případě bude pacient dopraven zpět na budovu pečovatelské služby. 

Ve 14:00 byl klient skutečně dopraven sanitkou před Dům s pečovatelskou službou, následně přeložen na 

vozík, jelikož se samostatně nedokázal ani posadit, a odvezen do koupelny, kde bylo nutné provést jeho 

kompletní hygienu. 

O 30 minut později byl zdravotní stav klienta následující: naprostá dezorientace, hybnost levé horní i dolní 

končetiny značně omezena, nabízené tekutiny v sobě neudržel. Proto se pečovatelky ve 14:40 rozhodly 

opět přivolat záchrannou službu. Ve 14:45 se na místo dostavili totožní záchranáři z rána a konstatovali, že 

z jejich pohledu je zdravotní stav pacienta oproti ránu zhoršený. Naložili tedy klienta do sanitky a odvezli 

ho opět do nemocnice. 

Otázkou tedy zůstává, zda se klientův stav zhoršil opravdu až po příjezdu zpět domů, nebo jeho vyšetření 

nebylo provedeno důkladně? Tato situace není v sociálních službách ojedinělá a může potkat kohokoliv 

z nás, proto společně i v rámci zmíněného projektu hledáme způsob vzájemné komunikace mezi všemi, 

kteří pomou v takové situaci pomoci. 

Kancelář MAS SKCH, z.s. 


